
JAARVERSLAG 2024 
COMMISSIE MONUMENTEN 

 
In het jaar 2024 heeft de commissie monumenten zich puntsgewijs 
beziggehouden met de volgende onderwerpen. 

• Vlasschuur Dreischor. De commissie Monumenten heeft een zienswijze 
bij de gemeente ingediend m.b.t. de herbestemming van een oude 
vlasschuur in het beschermde dorpsgezicht van Dreischor. 
Nadruk is gelegd op het behoud en herijking van het begrip beschermd 
dorpsgezicht en het behouden van de uitstraling van de vlasschuur. 
  

• Balie / Weststraat Zierikzee. De commissie heeft samen nagedacht over 
de commotie die is ontstaan door het oneigenlijk gebruik van diverse 
panden in de binnenstad van Zierikzee tbv arbeidsmigranten. 
Het probleem speelt breder op het eiland. Maar is dit een onderwerp voor 
de monumentencie? Opgemerkt werd dat de handhavende taak van de 
gemeente in dit dossier gelukkig goed blijkt te functioneren. 
  

• Het concept beleidsplan van de vereniging kwam ter tafel, de commissie 
heeft geconstateerd dat haar input is verwerkt in het beleidsplan. 
  

• Noodwoning Duinwege Burgh Haamstede. De commissie heeft er bij 
Zeeuwland op aangedrongen om deze noodwoning uit 1953 in oude staat 
te behouden. Zeeuwland heeft aangegeven dat zij dit onderschrijven en 
bij verduurzaming en modernisering hiermee rekening zullen houden. De 
commissie is bij Zeeuwland aan tafel geweest een heeft geopperd om de 
woning onder te brengen bij bijvoorbeeld Stichting Renesse. Zeeuwland 
heeft geen plannen om de woning te verkopen. De commissie verwacht 
voldoende aandacht aan dit dossier te hebben gegeven zodat deze woning 
zo veel als mogelijk is behouden blijft. 
  

• De donkere spiegelramen van Havenplein 7 Zierikzee zijn nogmaals en 
met nadruk onder de aandacht gebracht bij de gemeente. De commissie is 
bang voor een precedent werking. Dit heeft geresulteerd in een gesprek 
tussen de eigenaar en gemeente.  
  

• De eigenaar van de fontein bij het aanjaag station Zandweg Zierikzee 
heeft aandacht voor de historische en symbolische waarde van de 
fontein. Hij wil hier in de toekomst in een groter verband met plannen 
voor de bijgelegen water basins aandacht en geld voor renovatie. De 
commissie heeft in een gesprek haar diensten en netwerk aangeboden 



om samen hierin op te trekken. 
  

• In de plannen voor de nieuwe AH in Burgh Haamstede is ook de RK kerk 
betrokken. De commissie is voornemens de ontwikkelingen hieromtrent 
te volgen. 
  

• In 2024 is geopperd om de Vereniging Heemschut eens uit te nodigen om 
te bezien of we elkaar kunnen versterken en van elkaar kunnen leren. 
  

• Een nieuw fenomeen is een pilot met een windwokkel op het dak in het 
beschermd stadsgezicht van Zierikzee. De commissie was voornemens 
om het beleid hieromtrent eens na te gaan en de pilot te volgen. 
  

• De commissie heeft het college B&W middels een brief het Rce advies mbt 
het pand van Xenos in Zierikzee nogmaals onder de aandacht te brengen 
en hen te vragen om onze vereniging een update te geven van de stand 
van zaken over de door de RCE benoemde voorschriften. Hierop heeft de 
cie nog geen reactie van de gemeente mogen ontvangen. 
  

• De toekomst van de Zeelandbrug heeft de commissie beoordeeld als een 
taak voor het Rijk, provincie en gemeente, een te groot dossier voor de cie. 
  

• Ten slotte heeft de commissie op verzoek van een van haar leden het 
college een brief en herinnering verstuurd mbt de onderhoudstoestand 
van de historische vloedplanken in de binnenstad van Zierikzee. 
  

• De tweede helft van 2024 heeft voor een belangrijk deel in het teken 
gestaan van wisseling van de wacht in de commissies en vereniging.  
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